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PROTOKÓŁ  Nr XLI/14 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 sierpnia 2014 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 14 radnych na sesji obecnych było 14 radnych.   

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1245.  

Przed rozpoczęciem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił wszystkich zebranych o 

powstanie. Poinformował, iż w trakcie trwania tej kadencji Rady Miejskiej zmarł radny Jan 

Żwirbla wobec czego uczczono Jego pamięć minutą ciszy.   

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu,    

• Bronisław Malinowski – Kierownik Muzeum Regionalnego w Bobolicach,  

• Joanna Kordek – Główny Księgowy MGOK,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 25 czerwca 2014 roku.  
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  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie z działalności Muzeum Regionalnego w Bobolicach po rocznym okresie 

funkcjonowania.  

5. Informacja na temat funkcjonowania ŚDS „Odnowa” w Bobolicach oraz   świetlicy 

środowiskowej „Tafla” w Bobolicach.  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

    1) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego;  

    2) zmian w budżecie gminy na 2014 rok; 

3) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-   2028; 

4)zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie kosztów kwalifikowanych 

ponoszonych na realizację zadania pod nazwą: „Zagospodarowanie kąpieliska Rajska 

Plaża w Poroście – etap II” z udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolniczego 

Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach działań objętych Programem Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013; 

5) utworzenia jednostki budżetowej Gminy Bobolice pod nazwą Środowiskowy  Dom 

Samopomocy „Odnowa” w Bobolicach i nadania statutu utworzonej jednostce; 

6)utworzenia jednostki budżetowej Gminy Bobolice pod nazwą Placówka wsparcia 

dziennego – świetlica środowiskowa „Tafla” w Bobolicach oraz nadania statutu 

utworzonej jednostce; 

7)zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Gminnej Strategii Integracji i Polityki 

Społecznej na lata 2005-2014 w mieście i gminie Bobolice ze zmianami;  

8) zmiany dotychczasowej nazwy sołectwa Pomorzany na sołectwo Radwanki w ramach 

tego samego sołectwa;  

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XL sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 25 czerwca 2014 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  
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Protokół z XL sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyj ęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 

Obecnych 14 radnych.  

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami:.  

Ostatnia planowana sesja RM odbyła się 25 czerwca 2014 roku.  

* Rajska plaża - inwestycja została zakończona w 100 %. Zostały wykonane pomosty, 

barierki na pomoście, zamontowane  4 drabinki do wychodzenia z wody, zjeżdżalnie dla 

najmłodszych i młodzieży, stanowisko ratownika, mostek, uzupełniony został  piasek na 

plaży. Do zakończenia wszystkich prac pozostał montaż lin torów pływackich, koła 

ratunkowego. Odbiór dotychczas wykonanych prac został dokonany  26.08.2014 r. W dniu 21 

sierpnia Gmina podpisała z Marszałkiem Województwa kolejną umowę na realizację 

kolejnych prac unowocześniających i podnoszących atrakcyjność  Rajskiej plaży - będzie to 

już II etap prac na tym kąpielisku.  

* Lokale socjalne – I etap robót Wykonawca firma Kębud, która planuje zakończyć około 5 

września 2014 r. Dotychczas wykonane zostały prace rozbiórkowe, montaż nowych kominów 

spalinowych oraz wentylacyjnych. Hydraulika oraz instalacje grzewcze. Wykonano również 

wydzielenie ścianami lokali mieszkalnych. Do zakończenia prac pozostało uporządkować 

terenu budowy oraz szpachlowanie i malowanie ścian i sufitów. Kolejne etapy robót 

Wykonawca planuje rozpocząć jeszcze w tym roku około listopada. 

* Sieć wodno - kanalizacyjna ul. Traugutta - Na początku sierpnia Spółka RWiK zakończyła 

procedurę przetargową dotyczącą zadania pn: Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej wraz z odgałęzieniami do granic działek w ul. Traugutta w Bobolicach.  

Powyższymi robotami zajmie się firma Kazimierz Gozdal Usługi wodno - kanalizacyjne ze 

Sławna. Roboty rozpoczną się na początku września. Pracę będą polegać na wybudowaniu 

nowej sieci wodociągowej oraz kanalizacyjnej. Planowany termin zakończenia inwestycji to 

14 grudnia 2014 r. Gmina Bobolice zamierza jeszcze na początku września ogłosić kolejne 

przetargi na budowę sieci wodociągowej oraz kanalizacyjnej, tj. Budowa sieci wodociągowej 

z Gozdu do Ubiedrza, budowa nowej studni w Goździe, rozdział kanalizacji sanitarnej w 

ulicach Świerczewskiego i Traugutta wraz z remontem chodników oraz  budowa kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Radwanki, budowa sieci wodociągowej w Starem Bornem. 

Planowane zakończenia wszystkich inwestycji do 30 maja 2015 r. 
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* Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu miasta i gminy Bobolice – Etap 

V – 29.07.2014 r. podpisana została umowa z wykonawcą. Prace realizuje firma Maxmed z 

m. Orle. Prace zostały zlecone podwykonawcy firmie ALP-NUR z Białogardu.  

W tym roku Gmina Bobolice planuje  zutylizować z terenu miasta i gminy około 5656 m2, tj. 

około 100 ton materiałów zawierających Azbest. Do zutylizowania na terenie całej gminy 

pozostało jeszcze około 115 000 m2 (2 000 ton).  

* Budowa biogazowni rolniczej w Bobolicach - zmieniona ustawa OZE (Odnawialne Źródła 

Energii), wprowadziła niekorzystne dofinansowania dla biogazowi. Obecny inwestor budowy 

biogazowi w Bobolicach jest zdania, że w mającym obowiązywać stanie prawnym inwestycja 

jest nieopłacalna. Obecnie funkcjonujące biogazownie mają problemy finansowe. W związku 

z tym co jest zrozumiałe banki nie chcą finansować takich przedsięwzięć. Przyszli inwestorzy 

też wycofują się z budowy biogazowni. Czemu oczywiście nie ma się co dziwić. Inwestor Pan 

A. Witkowski w rozmowie ze mną powiedział, że całkiem nie rezygnuje z tej budowy, 

natomiast odkłada ją w czasie. Ma pewne pomysły na modyfikację obecnego przedsięwzięcia. 

Nowe zapisy w obecnie przygotowanym projekcie ustawy OZE zakładają postawienie na 

uzyskiwanie zielonej energii elektrycznej wytwarzanej z wiatru - farm wiatrakowych - 

zakłada się, że 50% energii odnawialnej będzie wywarzane z wiatru.  Na drugim miejscu, jest 

współspalanie z biomasy - 40% energii zielonej ma pochodzić ze współspalania.  

* Postępowanie na wybór partnera prywatnego do realizacji przedsięwzięcia pn. „Budowa 

Domu Późnej Starości z zagospodarowaniem terenu w formule partnerstwa publiczno-

prywatnego na terenie Gminy Bobolice”. Ogłoszenie o koncesji na roboty budowlane w 

dniu 21.07.2014 r. zostało wysłane do publikacji w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej. 

Ogłoszenie o koncesji na roboty umieszczono w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej, na 

stronie internetowej Gminy Bobolice - http: www.bip.bobolice.pl w dziale Gospodarka, 

zakładka Zamówienia publiczne, na tablicach ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Bobolicach. 

Termin składania wniosków wyznaczono na dzień 09.09.2014 r. do godz. 11:00. 

* Przetarg nieograniczony pn. „Wzrost skuteczności działań OSP w powiecie koszalińskim 

poprzez zakup dla jednostki KSRG w Kłaninie samochodu pożarniczego 

z wyposażeniem”. Przetarg ogłoszony został w dniu 08.08.2014 r. Ogłoszenie o przetargu 

umieszczono w Biuletynie Zamówień Publicznych, na stronie internetowej Gminy Bobolice - 

http: www.bip.bobolice.pl w dziale Gospodarka, zakładka Zamówienia publiczne, 

na tablicach ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Bobolicach. Termin składania ofert wyznaczono 

na dzień 21.08.2014 r. do godz. 11:00.  

Wpłynęła 1 oferta – Przedsiębiorstwo Usługowo – Handlowe ”MOTO TRUCK” Leszek 

Chmiel, ul.  Ściegiennego 270, 25 – 116 Kielce – cena 799.200,00 zł brutto. Kwota 
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przekroczona o 99.200,00 zł. Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację 

zadania kwotę 740.000,00zł brutto. Biorąc powyższe pod uwagę w dniu 22.08.2014 r. 

postępowanie zostało unieważnione. Obecnie Gmina jest na etapie ogłaszania drugiego 

przetargu na zakup samochodu, ze zmienioną SWIS zmniejszające nieco wymagania - tak by 

można by zwiększyć szansę zmieszczenia się w zaplanowanym montażu. Zmiany 

wprowadzone do SWIS muszą być każdorazowo uzgadniane z Urzędem Marszałkowskim, 

liczymy że w dniu dzisiejszym wprowadzone zmiany będę zaakceptowane przez Urząd 

Marszałkowski i najpóźniej w poniedziałek zostanie ogłoszony przetarg. Trzeba się 

pochwalić, że uzyskaliśmy wszystkie wcześniej zaplanowane środki spoza budżetu gminy. 

RPO 500.000, KGPSP 150.000, WFOSiGW 45.000, Nadleśnictwo 25.000 = 720.000 zł. 

* Budżet Obywatelski na 2015 rok – decyzją rady budżetu obywatelskiego 9 projektów 

przeszło pod głosowanie mieszkańców, głosowanie w dniach od 1.09-19.09 br., w mieście 

Bobolice jest 11 miejsc (urn) gdzie można oddać głos, tereny wiejskie – 19 miejsc oraz drogą 

elektroniczną.  

* Informacja w sprawie zbycia udziałów w spółce RWIK, częściowe umorzenie oddziałów z 

tytułu likwidacji zbędnych wyeksploatowanych hydroforów, pomp głębinowych, pompy do 

ścieków, rurociągów, kanalizacji, ogrodzenia, barau, stawów korzennych – informacja 

stanowi załącznik do protokołu.  

* Przygotowanie do dożynek gminnych - Pani Burmistrz zaprosiła wszystkich do 

uczestnictwa w dożynkach 6 września br. godz. 16.00 msza święta na placu dożynkowym, a 

następnie ceremoniał dożynkowy, konkursy, zabawa do białego rana. 

* 26 sierpnia br. odbyła się narada z dyrektorami placówek oświatowych, przygotowujących 

placówki do nowego r. szkolnego; w tym Zasadnicza Szkoła Zawodowa w Bobolicach od 1 

września (kucharz, sprzedawca, mechanik pojazdów samochodowych, murarz - tynkarz, 

czesne 170 zł, dojeżdżający zniżka o cena biletu) PERSPETKYWA: zdobycie uprawnień 

opiekunki dziecięcej, opiekunki osób niepełnosprawnych.  

* OŚRODEK OREW w Bobolicach - od 1 września będzie 23 dzieci, zatrudnia 19 osób, 

pracuje od 7.00 do 16.00. Placówka wspaniale się rozwija i idzie w bardzo dobrym kierunku. 

*  Inwestycja „Przebudowa skrzyżowań w Bobolicach na DK 11 i DK 25”. W wyniku 

postępowania przetargowego budowę rond realizować będzie firma INFRABUD  z 

Koszalina, dlatego 11.08.14 GDDKiA podpisała z tą firmą umowę na realizację zadania. W 

dniach 19 i 20 bm. odbyło się przekazanie palcu budowy firmie INFORABUD. Rozpoczęcie 

robót na drodze  nastąpi w pierwszym tygodniu września.   

*  Przebudowa chodnika w ul. Reja. W ramach projektu dotyczącego budowy sieci 

telekomunikacji szerokopasmowej, który obejmował również teren naszej gminy, 
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realizowanego na zlecenie Gawex Media ze Szczecinka firma ASTA BUD 

przebudowała na całej długości chodnik w ulicy Reja. Na odcinku ponad 400 metrów zostały 

wykonany nowy chodnik oraz zjazdy do posesji. Wymieniono takie elementy jak: krawężniki, 

obrzeża, podbudowę oraz wymienione zostały stare płyty chodnikowe na nową nawierzchnię 

z polbruku. Aby doszło do realizacji tego zadania Gmina zakupiła materiał, tj. polbruk, 

krawężniki i obrzeża. Pozostałe materiały oraz robocizna to koszt firmy wbudowującej 

światłowody.  

*  Chodnik w ul. Jedności Narodowej. Również w ramach współpracy, tym razem z 

zarządcą drogi powiatowej, w ciągu której zlokalizowana jest ul. Jedności Narodowej 

zrealizowany został trzeci i już ostatni etap wymiany nawierzchni chodnika w tej ulicy. Prace 

obejmowały odcinek od skrzyżowania z ul. Koszalińską do skrzyżowania z ul. Lipową. 

Materiał dostarczył Powiatowy Zarząd Dróg w Koszalinie a wykonawcą był Zakład Usług 

Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach.  

* Chodnik na Placu Chrobrego i w Starem Bornem. Zakończone zostały roboty związane 

z remontem chodnika na Placu Chrobrego. W ramach tego zadania wymieniono krawężniki, 

obrzeża oraz ułożono nowy chodnik typu polbruk. Również zakończone zostały prace 

związane z budową chodnika w Starem Bornem. Projekt realizowany został częściowo z 

ZZDW w Koszalinie, który zabezpieczył na ten cel polbruk.  

* Droga gminna Bobolice – Chociwle (Kolonia). Na ukończeniu są już roboty związane z 

modernizacją nawierzchni drogi gminnej Bobolice – Chociwle (Kolonia). Roboty realizowane 

są na odcinku ponad 3,5 km i wykonane zostało profilowanie drogi na całej długości, ułożenie 

warstwy z gruzu wraz z zagęszczeniem. Dodatkowo ułożona zostanie jeszcze w tym roku 

ostatnia warstwa nawierzchni. Natomiast prace na poboczach przełożone zostały na 2015 rok.  

* Droga gminna Chociwle – Spokojne. Odtworzony został również odcinek drogi gminnej 

łączący miejscowość Chociwle z miejscowością Spokojne. Tym samym powstała ciekawa 

trasa turystyczna np. dla rowerzystów, która pozwoli na bezpieczne dostanie się m.in. nad 

jezioro Chlewo Wielkie.  

* Chodnik w Świelinie. Po kilkukrotnych moich pismach kierowanych do PZD w Koszalinie 

oraz spotkaniu w maju z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg, o które wnioskowali 

mieszkańcy m.in. Świelina, pojawiła się możliwość wybudowania nowego chodnika na 

odcinku ok. 100 m w ciągu drogi powiatowej. Zadanie również będzie realizowane w ramach 

współpracy na dotychczas wypracowanych zasadach tj. materiał dostarcza PZD a wykonawcą 

będzie ZUKiO. Zadanie to nie było ujęte w planie napraw i budowy nowych ciągów pieszych 

na ten rok, ale jeśli pogoda pozwoli, to wykonamy zadanie jeszcze w tym roku.  
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* Wymiana kolonijna Bobolice - Demmin - bardzo udana po stronie polskiej 

zorganizowana w Ośrodku EDEN, Obóz dla MDP - również w ocenie rodziców oraz 

uczestników bardzo udany. Do obu form tj. kolonii jak i obozu dotrzymaliśmy spore 

dofinansowanie   środkami spoza budżetu gminy.  

* Firma ATEL - bardzo korzystny dostęp do Internetu dla uczniów szkół wiejskich, 
informacja w załączeniu.  
* Turniej Siatkarski w Bobolicach ENARGA CAP 2014. Reprezentacje ekstraklasy siatkarek 

z : Bielskaa- Białej, Piły, Legionowo,  Bydgoszcz, 12 - 14.09. 14 r. wstęp bezpłatny. 

 

Ad.4. Sprawozdanie z działalności Muzeum Regionalnego w Bobolicach po 

rocznym okresie funkcjonowania.  

 

Sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Pan Bronisław Malinowski 

Kierownik Muzeum w Bobolicach, które stanowi załączniki do protokołu.  

 

Ad.5. Informacja na temat funkcjonowania ŚDS „Odnowa” w Bobolicach 

oraz świetlicy środowiskowej „Tafla” w Bobolicach.   

Informacje w formie prezentacji multimedialnej przedstawiła Pani Jolanta Stępień Kierownik 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach. Informacje stanowią 

załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący RM ogłosił 10-cio minutową przerwę.  

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.   

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki.   

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 
 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 roku 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy  
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

3) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-

2028.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

4) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie kosztów 

kwalifikowanych ponoszonych na realizację zadania pod nazwą: „Zagospodarowanie 

kąpieliska Rajska Plaża w Poroście – etap II” z udziałem środków Europejskiego 

Funduszu Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach działań objętych 

Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007- 2013.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Gmina Bobolice otrzymała pozytywną opinię i dofinansowanie na realizację zadania pn. 

„ Zagospodarowanie kąpieliska Rajska Plaża w Poroście – etap II” 

Zadanie będzie dofinansowane ze środków UE PROW 2007-2013 w wysokości 123 813 

zł. 

Montaż finansowy przedsięwzięcia : 

1) dofinansowanie ze środków EFRROW w ramach PROW – 123 813 zł. 

2) wkład własny projektu (gminy) – 79 240,41 zł.,  

Planowana wartość zadania ujęta w budżecie na 2014 rok stanowi kwotę  203 053,41 zł. 

wartość zadania wg projektu i kosztów obsługi pożyczki ( % oraz 0,1% prowizji ) 332 314,16 

zł.  

Planowana pożyczka stanowi wyprzedzające finansowanie ze środków Europejskiego 

Funduszu Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013  pokrycia części 

kosztów kwalifikowanych netto  zadania w wysokości 75 % jego wartości.  
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Poziom dofinansowania wynika z „katalogu” Programu wydatków 

kwalifikowanych. Podatek VAT np. nie stanowi takich wydatków - stanowi koszt własny 

gminy.   

Pokrycie wartości dofinansowania pożyczką jest niezbędne do realizacji niniejszego 

przedsięwzięcia. Okres i procedury rozliczania projektów ze środków UE jest długotrwały. 

Zatem nie możemy uwzględnić w planach, że po zakończeniu inwestycji jeszcze w 2014 roku 

wpłyną środki do budżetu gminy. Biorąc pod uwagę kończący się okres rozliczenia projektu  

linii budżetowania środków UE ( do końca 2014 roku) oraz zadania zaplanowane na 2014 rok  

należy skorzystać z preferencyjnych warunków niniejszej pożyczki. Przewidywane koszty 

obsługi   są bowiem korzystne dla jst i stanowią: 

1) oprocentowanie - iloczyn wskaźnika 0,25% i stopy rentowności 52-tygodniowych 

bonów skarbowych z ostatniego przetargu przeprowadzonego w miesiącu   

poprzedzającym dany kwartał kalendarzowy dla każdej transzy pożyczki. Odsetki 

wyliczono na poziomie 1,22% od wartości pożyczki. Naliczane są od wykorzystanej 

kwoty pożyczki w okresach miesięcznych. W analizie wzięto pod uwagę koszt 

odsetek w wysokości ogółem 1 511 zł. na lata 2014 i 2015; 

2) koszty prowadzenia dwóch rachunków bankowych dla projektu – 80 zł. 

miesięcznie ( odrębnie dla pożyczki i dla wkładu własnego do projektu wraz z obsługą 

zadania ) 

3) koszty prowizji - 0,1% kwoty udzielonej pożyczki, tj. 123,81 zł. ; 

4) koszty przelewów – 6 zł./1 szt.  

 

Zaciągnięcie pożyczki zostało zaplanowane  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bobolice na lata 2014-2028.  

Zgodnie z art. 243 ust. 3a ustawy o finansach publicznych pożyczka ta stanowi wyłączenie z 

długu gminy ze względu na udział środków unijnych.  

Uznając powyższy montaż finansowy oraz celowość planowanych zamierzeń – wnosi się o 

podjęcie niniejsze uchwały.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  
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 5) w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Gminy Bobolice pod nazwą 

Środowiskowy Dom Samopomocy „Odnowa” w Bobolicach i nadania statutu 

utworzonej jednostce.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Zgodnie z art.18 ust. 1 pkt 5 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 

2009 r. Nr 175, poz. 1362 ze zm.) do zadań zleconych  z zakresu administracji rządowej 

realizowanych  przez gminę należy prowadzenie i rozwój infrastruktury środowiskowych 

domów samopomocy dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W strukturach  Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach  funkcjonuje ośrodek wsparcia 

dziennego dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

Środowiskowy Dom Samopomocy, jako ośrodek wsparcia, zgodnie z art. 51 ust. 2 ustawy z 

dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej jest jednostką organizacyjną pomocy społecznej. 

Tym samym winien funkcjonować odrębnie, a nie w strukturze innej jednostki organizacyjnej 

pomocy społecznej, realizującej funkcje w systemie pomocy społecznej. 

Gmina Bobolice stosując się do wystąpienia pokontrolnego z dnia 06 września 2013 r, które 

zostało sporządzone i wystosowane przez Zachodniopomorski Urząd Wojewódzki w 

Szczecinie, zalecającym wyodrębnienie ze struktur Miejsko – Gminnego Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Bobolicach Środowiskowego Domu Samopomocy planuje utworzyć z dniem 1 

stycznia 2015 r. nową jednostkę budżetową Środowiskowy Dom Samopomocy  „Odnowa” w 

Bobolicach.  

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała czy pieniądze z dotacji będą w dalszym ciągu 

przeznaczane na domowników? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że pieniądze w dalszym ciągu będą z dotacji od 

wojewody na każdego domownika. Są to środki, którymi dysponuje ŚDS, a od stycznia 2015 

roku z tych środków konieczne będzie także utrzymanie jakiejś części etatu kierownika 

(1/4,1/8) oraz kwestia spraw kadrowych i księgowości.     

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

6) w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Gminy Bobolice pod nazwą Placówka 

wsparcia dziennego – świetlica środowiskowa „Tafla” w Bobolicach oraz nadania 

statutu utworzonej jednostce. 
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Z dniem 1 stycznia 2012 r. weszła w życie ustawa z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej (Dz.U.2013.135 ze zm.) Zgodnie z przepisami 

obowiązek wspierania rodziny przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo – 

wychowawczych spoczywa na jednostkach samorządu terytorialnego, a jedną z 

podstawowych form wsparcia rodziny jest objęcie dziecka opieką i wychowaniem w 

placówce wsparcia dziennego. Ustawa w art. 228 ust. 2 nałożyła na jednostki samorządu 

terytorialnego dostosowanie organizacji i standardów świadczonych usług w 

dotychczasowych placówkach opiekuńczo – wychowawczych do wymogów wynikających                     

z ustawy. 

Ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej wprowadza nowe, w stosunku do 

ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2013 r. Nr 182 ze zm.) zasady 

prowadzenia i funkcjonowania placówek wsparcia dziennego, które w efekcie mają 

przyczynić się do polepszenia warunków panujących w placówkach oraz podniesienia 

standardów opieki nad dziećmi. Zadania, dotychczas realizowane w Świetlicy Środowiskowej 

„Tafla”, funkcjonującej w strukturach Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach zostaną powierzone Gminie Bobolice.  

Koszty, które dodatkowo dojdą tzn. kierownika, kadry, księgowość gmina będzie starała się 

aby były minimalne. Będzie konieczność ogłoszenia konkursu na stanowiska kierownika, 

będzie to być może ¼ lub 1/3 etatu.  

W związku z powyższym planuje utworzyć z dniem 1 stycznia 2015 r. nową jednostkę 

budżetową Świetlicę Środowiskową „Tafla” w Bobolicach.  

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „gminnej Strategii Integracji i Polityki 

Społecznej na lata 2005-2014 w mieście i gminie Bobolice ze zmianami.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  
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Gminna Strategia Integracji i Polityki Społecznej na lata 2005 – 2014 w mieście i 

gminie Bobolice  została uchwalona Uchwałą Nr XII/244/04 Rady Miejskiej w Bobolicach z 

dnia 29 grudnia 2004 r w sprawie przyjęcia „Gminnej Strategii Integracji i Polityki 

Społecznej na kata 2005 – 2013 w mieście i gminie Bobolice” z późn. zm. Zasadniczym 

celem strategii jest wypracowanie sprawnego i efektywnego programu pomocy, 

umożliwiającego skuteczne rozwiązywanie problemów społecznych.  

 Strategia jest dokumentem otwartym, podlegającym ewaluacji i monitoringowi. 

Podjęto decyzję o aktualizacji zadań w obecnym dokumencie. Od momentu uchwalenia 

dokumentu i zmian nastąpiły zmiany w realizacji zadań. Utworzono na terenie Gminy 

Bobolice dwa partnerstwa, t.j. Partnerstwo lokalne „Bobolice bez barier” oraz Partnerstwo 

lokalne „Bezpieczna rodzina – Bezpieczny dom”. Ponadto Gmina Bobolice przystąpiła do 

Partnerstwa na rzecz ekonomii społecznej w Regionie Koszalińskim oraz do Partnerstwa 

publiczno – prywatnego (PPP), w szczególności utworzenie Domu Spokojnej Starości. 

W chwili obecnej trwają konsultacje Gminnej strategii rozwiązywania problemów 

społecznych w Gminie Bobolice na lata 2014-2020.  

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

8) w sprawie zmiany dotychczasowej nazwy sołectwa Pomorzany na sołectwo Radwanki 

w ramach tego samego sołectwa.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

Do Burmistrza Bobolic wpłynął wniosek mieszkańców miejscowości Radwanki, sołectwa 

Radwanki z prośbą o zmianę nazwy sołectwa z Pomorzany na Radwanki. Prośba i wniosek 

został poparty podpisami mieszkańców, uzasadnienie wyczerpujące, a mianowicie wszystkie 

inicjatywy jakie są podejmowane i robione to zasługa mieszkańców Radwanek. Argumentem 

było również to, że m. Radwanki skupia największą część mieszkańców sołectwa. W związku 

z powyższym 11 czerwca 2014 roku zostało przeprowadzone spotkanie konsultacyjne z 

mieszkańcami sołectwa, na którym to 32 osoby jednomyślnie głosowały  za zmianą nazwy. 

Wobec jednomyślności mieszkańców wnoszę projekt uchwały pod obrad Rady. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Jerzy Nowomiejski sołtys sołectwa Krępa – poinformował, że po ostatnich 

wyładowaniach atmosferycznych, około 2 tygodnie temu, w Krępie nie ma 

oświetlenia ulicznego. Sytuacja ta była zgłaszana do Pana Bieleckiego, ale do chwili 

obecnej tego oświetlenia nie ma.  Kolejna sprawa dotyczy oświetlenia w Zieleniewie – 

tam nie ma części oświetlenia ulicznego również po wyładowaniach atmosferycznych. 

Pan sołtys podziękował za tablicę autobusową. Zwrócił się z prośbą o utwardzenie 

terenu przy przystanku ponieważ jest piasek, a ciężarowe samochody niszczą te 

miejsce, należałoby w te miejsce nasypać przyczepę kamienia drobnego. Pan sołtys 

dodał, że na placu rekreacyjnym w Krępie należałoby wymienić słupy drewniane przy 

ławo stołach ponieważ obecne zgniły i przewracają się stwarzając niebezpieczeństwo 

dla korzystających.  

Pani Burmistrz udzieliła odpowiedzi mówiąc, że sprawę dotyczącą oświetlenia zajmie 

się osobiście i udzieli odpowiedzi telefonicznej Panu sołtysowi, natomiast 

dowiezieniem kruszywa na miejsce przy przystanku zajmie się ZUKiO. Wiosną 2015 

roku nastąpi wymiana ławek i stołów na placu zabaw w Krępie.   

2. Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – przedstawiła informacje 

dotyczące Forum Sołtysów, które odbędzie się w Mielnie w dniu 11 października 

2014 roku. Forum organizowane jest przez Stowarzyszenie Powiatowe Forum 

Sołtysów.  

3. Pani Helena Bubień – podziękowała Pani Burmistrz w imieniu rodziców dzieci 

dojeżdżających i w imieniu własnym za umożliwienie dowozu dzieci do szkoły z 

Chociwl Koloni.   

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrała: 

1. Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach – Pani Kierownik przedstawiła informacje i komunikaty dotyczące: 

* pomoc osadzonych na rzecz sołectw; 

* karty dla rodzin wielodzietnych; 

* stypendia dla uczniów; 
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* program unijny FEAT – żywność dla ubogich rodzin;  

* akcja „czysty aniołek”; 

* festiwal „Młodych talentów wokalnych”;  

 

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrał: 

 

1. Radny Mariusz Walaszczyk – Pan Radny poinformował, że po 6 latach starań 

powstało przejście dla pieszych w miejscowości Kłanino, ale wiąże się to z tym, że 

należy wybudować 10 m chodnika – czy zrobi to GDDKiA ? Kolejne zapytanie to jak 

dalekie są rozmowy z Urzędem w Manowie dotyczące wody z ujęcia w Mostowie dla 

mieszkańców Kłanina ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że o chodnik w m. Kłanino gmina 

będzie wnioskować do GDKiA na 2015 rok. Natomiast jeśli chodzi o inwestycję to 

temat pilotowany był przez cały rok, ale w sumie nic nie udało się zrobić. Jedynie to, 

że jest zgoda Regionalnych Wodociągów z Koszalina, że będą operatorem tzn. 

dostarczali wodę, podpisywali umowy z mieszkańcami Kłanino, Jadwiżyn, Kępiste 

oraz Darżewo. W 2014 roku miał być zlecony projekt, który miał owocować w 

uzyskanie pozwolenia na budowę. Koncepcja jest opracowana, ale to za mało. W 

piśmie z połowy czerwca 2014 roku jest zgoda wójta Manowa, na to, żeby to gmina 

Bobolice była stroną, która pilotuje temat i odpowiada za nadawanie tempa. W tym 

roku z pewnością nie będzie pozwolenia na budowę.  

2. Radna Bożena Aksiutin – powiedziała, że jest utrudniony dojazd samochodów służb 

ratunkowych na ulicy Matejki. Głównie chodzi o powstanie parkingu dla samochodów 

osobowych ponieważ istnieje problem w parkowaniu. Projekt z budżetu 

obywatelskiego dotyczący wybudowania parkingu nie przeszedł, został odrzucony 

ponieważ część terenu należy do spółdzielni mieszkaniowej „Jutrzenka”. Pani radna 

zwróciła się z prośbą o ujęcie w przyszłorocznym budżecie środków na parking przy 

ul. Matejki.  

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


